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»سامانه تعاملی کاشف« در راستای طراحی 
و تامین نظام گزارش دهی رخدادهای امنیتی و 
با هدف ایجــاد هماهنگی در رویارویی موثر با 
حوادث امنیت اطلاعات بانکی آغاز به کار کرد.

به گــزارش روابط عمومی بانــک مرکزی، ناصر 
حکیمــی، معاون فناوری های نویــن این بانک، روز 
پنجشنبه در مراسم رونمایی از سامانه تعاملی کاشف 
که با حضور اعضای هیئت مدیره شــرکت کاشف و 
کارشناســان امنیت و مراکز امداد مشتریان بانک ها 

برگزار شد، گفت: کاشف زمینه مناسبی را برای تعامل 
دوسویه بین نمایندگان و متصدیان امنیت بانک ها و 
ساختار حاکمیتی نظام بانکی کشور فراهم می کند و 
این امر گام مثبت و سازنده ای برای دستیابی به سطح 

مطلوب امنیت در تبادلات بانکی است.
حکیمی تاکید کرد: ایجاد سامانه ای که قابلیت های 
لازم بــرای گــردآوری و به اشــتراک گذاری بهنگام 
اطلاعات و رخدادهــای امنیت اطلاعات بانکی را در 
راستای رویارویی موثر با حوادث امنیت اطلاعات بانکی 

دارا باشــد، از جمله وظایفی بود که بانک مرکزی بر 
اساس مصوبه شورای پول و اعتبار به شرکت مدیریت 

امن الکترونیکی کاشف واگذار کرده بود.
وی در خصــوص قابلیت هــای ســامانه تعاملی 
کاشف گفت: در حال حاضر دو خدمت گزارش دهی 
رخدادهای امنیتی و مسدودسازی کارت های بانکی 
توسط این ســامانه تعاملی ارایه می شود و در آینده 
نزدیک امکان مسدودســازی وجوه مشکوک و رفع 
مســدودی این وجوه نیز به قابلیت های این سامانه 

افزوده خواهد شد.
معاون فناوری های نوین بانک مرکزی ادامه داد: 
با تمهیدات به عمل آمده، ســامانه تعاملی کاشف به 
زودی قابلیــت مشــارکت و نقش آفرینی نمایندگان 
نیروی انتظامی و قوه قضاییه را نیز فراهم می کند که 
این امر نقش بسزایی در ساماندهی و تسهیل تعاملات 
نظام بانکی، قوه قضاییــه و نیروی انتظامی در حوزه 
 رسیدگی بهنگام به کلاهبرداری های مالی ـ سایبری

 دارد.

 از سوی بانک مرکزی انجام شد

آغاز به کار سامانه »کاشف« 
برای رصد رخدادهای امنیتی بانکی

رئیس  سازمان شیلات گفت: در سال جاری 
یک میلیون و 100 هزار تن محصولات آبی از 
طریق آبزی پروری و صید در کشــور تولید 

می شود.
به گزارش خبرگزاری فارس  سیدحسن صالحی 
روز پنجشنبه در مراسم امضای تفاهم نامه همکاری 
مشــترک ســازمان شــیلات ایران و یک شرکت 
فروشــگاه زنجیره ای  گفت: در دهه های اخیر روند 

توسعه شیلات در کشورمان خوب بوده بطوری که 
در این زمینه جایگاه مناسبی در دنیا ومنطقه بدست 
آورده ایم و جمهوری اسلامی ایران توانسته در مجامع 
علمی و بین المللی درخصوص تولید آبزیان مطرح 
شــود. وی با بیان اینکه در ســال 96 بیش از یک 
میلیون و 100 هزار تن محصولات آبزی در کشــور 
تولید خواهد شد، گفت: که نزدیک به 500 هزار تن 
از این تولید از طریق آبزی پروری و 600 هزار تن از 

طریق صید بدست می آید.
رئیس سازمان شیلات کشــور افزود: جمهوری 
اسلامی ایران اکنون در صید تن ماهیان جایگاه دوم 
را در بین 35 کشــور جهان در اقیانوس هند دارد و 
در بحث پرورش قزل آلا، میگــو، ماهیان خاویاری 
و پرورش ماهی در قفــس ظرفیت های فراوانی در 

کشور وجود دارد. 
صالحی اظهار داشت: در زمینه مربوط به صادرات 

محصولات شیلاتی ایران از جایگاه خوبی برخوردار 
اســت و در 4 ســال اخیر در این زمینه روند رو به 
رشدی داشته ایم بطوری که عملکرد 10 ماهه سال 
1396 رشــد 40 درصدی صادرات نسبت به مدت 

مشابه سال 1395 را نشان می دهد.
وی افزود: همچنین مقایســه میــزان واردات 
محصولات شیلاتی به کشور در ده ماهه سال 1396 

و 1395 حاکی از کاهش 25 درصدی است.

رئیس  سازمان شیلات اعلام کرد

تولید یک میلیون و 100 هزار تن محصولات آبزی در سال جاری

* خبرنگاران و کارشناسان اقتصادی بلومبرگ معتقدند: اقدامات اخیر 
در افزایش سقف بدهی و چشم انداز کسری بودجه آمریکا طی سال های 
آینده نشان می دهد که روند تدریجی فرونشست کشتی دلار آغاز شده 
است. به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از اسپوتنیک، هفته گذشته 
کنگره آمریکا سقف هزینه کرد دولت فدرال این کشور را 300 میلیارد 
دلار افزایش داد. کنگره همچنین پیشتر طرح کاهش 1/5 هزار میلیارد 
دلاری مالیاتی این کشور را با هدف توسعه رشد اقتصادی تصویب کرده 
بود. کارشناسان اقتصادی روز به روز نسبت به اجرای این سیاست دوگانه 
و تأثیر آن بر افزایش آسیب پذیری دلار بیشتر ابراز نگرانی می کنند. به 
گزارش بلومبرگ، به نظر می رســد همین حالا نیز دلار در یک باتلاق 
گرفتار باشد چرا که دولت ترامپ با هدف بهبود چشم انداز اقتصادی در 
آمریکا در تلاش اســت تا ارزش دلار را کاهش دهد. از زمان آغاز سال 
2017 میلادی تاکنون ارزش دلار 12 درصد کاهش یافته است. در کنار 
موارد فوق ترکیب کسری حساب جاری و کسری مالی آمریکا و رسیدن 
آنها به شش درصد تولید ناخالص داخلی این کشور نشان می دهد که 
دلار در بلندمدت اوضاع خوبی نخواهد داشــت.  مارک  مک کورمیک، 
مدیر بخش مبادلات ارزی بانک تورنتو دومینیون، معتقد اســت وقتی 
شما کسری حساب جاری و کسری بودجه آمریکا را جمع می کنید شاهد 
افزایش شدید آسیب پذیری خارجی نرخ برابری ارزی دلار خواهید بود.  
* یک عضو کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس 
گفت: زمانی که ما محصولات تولید داخل به میزان کافی داریم، 
واردات بدون کارشناسی سبب می شود تا میزان عرضه از تقاضا 
پیشی بگیرد که در نهایت به محصول داخل ضربه می زند و با 
اقتصاد مقاومتی نیز در تضاد است. نظر افضلی در گفت وگو با 
ایسنا درخصوص معاف شــدن واردات انواع چای از پرداخت 
تعرفــه، بیان کرد: زمانی که ما تولید داخلی داریم و چای ما از 
کیفیت خوبی برخوردار است، واردات بدون کارشناسی سبب 
آسیب زدن به تولید داخل می شود. وی با  اشاره به در تضاد بودن 
این کار با اقتصاد مقاومتی، گفت: وزارت کشاورزی باید متناسب 
با میزان محصولات تولید داخل کشور، درخصوص واردات آن 
اقدام کند و سایر وزارت خانه ها نباید در این کار مداخله کنند.

* بر اســاس اعلام بازرســی اتاق اصناف در بازرسی شبانه روز قبل، از 
میدان مرکزی میوه و تره بار شــهرداری تهران، صدها کیلوگرم انواع 
مختلف میوه قاچاق جمع آوری شــد و متخلفان به دســتگاه ذی ربط 
معرفی شدند. به گزارش خبرگزاری تسنیم، بر اساس اعلام بازرسی اتاق 
اصناف، در گشت مشترک شبانه بازرسی و نظارت مشترک اتاق اصناف 
و وزارت جهاد کشاورزی در تاریخ 29 بهمن 1396 صدها کیلوگرم انواع 
میوه خارجی قاچاق شامل انبه آفریقای جنوبی، آووکادوی کنیا، گلابی 
آفریقای جنوبی، سیر خشک چینی، لیموترش ویتنامی و انگور آفریقای 
جنوبی با ارزش خرده فروشــی تقریبی یکصد و چهل میلیون ریال در 
میدان مرکزی میوه و تره بار تهران کشف، توقیف و جمع آوری شد. بر 
اساس اعلام اتاق اصناف، واحدهای متخلف برای سیر مراحل قانونی به 
مراجع مربوطه معرفی شدند. گفتنی است، واردات انواع میوه به کشور 
به استثنای 4 میوه گرمسیری موز، آناناس، انبه و نارگیل ممنوع است.
* نماینــده مردم اراک در مجلس با انتقاد از اینکه ســازمان 
خصوصی سازی به مصوبات ستاد اقتصاد مقاومتی هیچ توجهی 
نکرده است، گفت: شــرکت هپکو اراک همچنان در شرایط 
بحرانی اســت. به گزارش خبرگزاری تسنیم؛ مهدی مقدسی 
در جلسه علنی مجلس در تذکر شفاهی به وزیر اقتصاد اظهار 
کرد: متاسفانه سازمان خصوصی سازی به مصوبات ستاد اقتصاد 
مقاومتی هیچ توجهی نکرده و شرکت هپکوی اراک همچنان 
بحرانی اســت. از وزیر اقتصاد انتظار داریم نسبت به تعیین 
تکلیف این شرکت بزرگ تولیدی ماشین آلات راهسازی اقدام 
کند. نماینده مردم اراک در مجلس در تذکری دیگر نیز به وزیر 
کشــور بیان کرد: با وجود اینکه شهرداری تبریز خوشبختانه 
از تیم ورزشــی حمایت می کند اما مانع از انجام فعالیت تیم 
شــهرداری اراک می شود. دو بار در این باره تذکر دادیم حتما 
باید ســوال کنیم تا پاسخگوی نماینده باشند؟ تذکر را جدی 
بگیرید. وزیر صنعت معدن و تجارت مصوبات ســتاد اقتصاد 
مقاومتی درخصوص کارخانجات اراک، ماشین سازی، هپکو را 
جدی بگیرید و قول 15 روزه را عملیاتی کنید که کارگران شب 

عید دچار مشکل نشوند.

وزیر اسبق اقتصاد با انتقاد از توقف فعالیت 
مرکز مبادله ارزی گفت: امروز شاهد تلاطم ارزی 
هســتیم و باید ببینیم چرا از تجارب گذشته 

استفاده نمی شود. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم، سید شمس الدین 
حســینی، توجه به تهدیدات و فشــارهای اقتصادی 
را از جملــه رویکردهای اقتصاد مقاومتی برشــمرد و 
اظهار کــرد: در این میان بحث دفاع اقتصادی مطرح 
می شود که یعنی سامانه های اقتصادی قابلیت مقابله 
با مشکلات را داشته باشد. وقتی آمریکایی ها تصمیم 
بر اعمال فشــار ارزی بر ما می گیرند، بازار ارز ما دچار 
نوســان و تلاطم می شــود و این مقوله در حوزه دفاع 

اقتصادی جای می گیرد.
 وی ابعاد اقتصادِ دفاع را بسیار گسترده تر از دفاعِ 
اقتصادی دانســت و افزود: به طور مثال اینکه چگونه 

از صنایع دفاعی در بخش اقتصاد اســتفاده کنیم یا از 
ظرفیت های ملی و مردمی در جهت شــکوفایی حوزه 

دفاعی بهره ببریم، در این راهبرد جای می گیرد.
وزیر اسبق اقتصاد با اشاره به  های تک بودن صنایع 
دفاعی گفت: در بخش دفاعی شــاهد ســرریز صنایع 
پیشرو در ســایر بخش های صنعت هستیم. به عنوان 
مثال در دولت قبل موفق به فرستادن موجود زنده به 
فضا شدیم که ناشی از دستاوردهای دانش هوافضا بود 
که در راستای اقتصاد  های تکِ هوافضا حرکت می کرد.

حسینی با بیان اینکه این روند بعد از مقطعی متوقف 
شــد، ادامه داد: در ســال 90 و 91 برنامه های توسعه 
متناسب با تحریم های اقتصادی نبود اما سامانه هایی 
ایجاد شد. از جمله مرکز مبادله ارزی که متاسفانه امروز 

فعالیت نمی کند.
وی افزود: امروز شــاهد تلاطم ارزی هســتیم و 

بایــد ببینیم چرا 
از تجارب گذشته 
استفاده نمی شود. 
بخشــی از حوزه 
اقتصادِ دفاع ناظر 
بر همین مســئله 
است که موضوع 
منافــع ملی را در 

نظر گیرد. 
حســینی ادامه داد: متاســفانه مرکز مبادله ارزی 
متوقف شد؛ درست همانند صنعت هوافضا که در یک 
مرحله متوقف شــد. لذا نبایــد ادعا کنیم که صنعت 

هوافضای سرریز تکنولوژیک به سایر صنایع ندارد.
در همین حال، مســیح کشــاورز دبیــر انجمن 
واردکنندگان برنج در گفت و گو با باشــگاه خبرنگاران 

جوان، درباره آخرین وضعیت اختصاص ارز مبادله ای 
به واردات برنج اظهار کرد: براساس آخرین پیگیری ها، 
تاکنــون ارز مبادله ای به واردات برنج تخصیص نیافته 
است، در حالیکه وزارت صنعت و جهاد کشاورزی اعلام 
کرده است که به واردات برنج به عنوان کالای اساسی 

باید ارز مبادله ای اختصاص یابد.
وی افزود: طبق اظهــارات رئیس جمهور با وجود 
کافی بــودن ارز، برای جلوگیــری از گرانی کالاهای 
اساسی در ایام پایانی سال باید ارز مبادله ای اختصاص 
 یابد، اما بانک مرکزی نسبت به تخصیص ارز مقاومت

 می کند.
بــه گفته این مقام مســئول در صورت اختصاص 
ندادن ارز مبادله ای به برنج، واردات چندانی نخواهیم 
داشت چرا که هر کیلو برنج در بازار با نرخ هشت هزار 

تومان باید عرضه شود.

انتقاد وزیر اسبق اقتصاد از توقف فعالیت مرکز مبادله ارزی

بلومبرگ طی گزارشــی با اشــاره به تجدیدنظر دولت ایران در 
اولویت های اقتصادی اش در پی به نتیجه نرسیدن برجام نوشت: زمانی 
که جهان خارج دارد درهایش را به روی ایران می بندد، ایران نمی تواند 

درهایش را به روی خارج باز نگه دارد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم به نقل از پایگاه خبری آمریکایی بلومبرگ، 
رکود و نابرابری محوری ترین عوامل نارضایتی در جامعه ایران محسوب می شوند. 
اعتراضات هفته های گذشته که در برخی شهرها به خشونت کشیده شد، مسئولان 

دولتی را به تجدیدنظر در اولویت های اقتصادی اش وادار کرده است.
دولت حسن روحانی قصد داشت با افزایش رشد اقتصادی، فرصت های شغلی 
بیشتری را ایجاد نماید. پس از لغو تحریم ها، دولت تلاش کرده زمینه را برای ورود 
ســرمایه گذاری خارجی به کشور فراهم سازد. دولت روحانی قصد داشت سالانه 
50 میلیارد دلار ســرمایه وارد کشور کند، اما در طی 4 سال گذشته ایران تنها 
توانسته 25 میلیارد دلار سرمایه خارجی جذب نماید. تهدیدهای مکرر ترامپ در 
مورد خروج از برجام به فضای بلاتکلیفی موجود در مورد بازار ایران اضافه کرده و 

مانع از حضور شرکت های بین المللی در این کشور شده است.
این وضعیت بر ســرمایه گذاری شرکت های داخلی نیز تاثیر منفی گذاشته 
است. به گفته جواد صالحی اصفهانی، استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیا، وضعیت 

شرکت های ایرانی اکنون »بدتر شده است.«
این بدان معناســت که »درهای باز اقتصاد« کــه ایران در ذهن می پروراند 
دیگر محلی از اعراب نداشــته باشــد. صالحی اصفهانی افزود: زمانی که جهان 
خارج دارد درهایش را به روی ایران می بندد، ایران نمی تواند درهایش را به روی 

خارج باز نگه دارد.
در عوض، دولت احتمالا سیاست های کنترلی در زمینه تجارت و سرمایه را 
تشدید می کند و ضمن افزایش نقش آفرینی در مدیریت اقتصادی، فضا را برای 

ایفای نقش بازارها محدودتر می کند.
این اتفاق همین الان هم رخ داده است. هفته گذشته، ایران با هدف متوقف 
کردن روند نزولی ارزش ریال در برابر دلار ده ها صرافی را بســت و دلالان ارز را 
دستگیر کرد. همچنین مخالفت تقریبا بی سابقه مجلس با سیاست های پیشنهادی 
دولت روحانی را ناگزیر ساخت تا از طرح های اصلاحی قطع یارانه های نقدی را از 
بودجه سال آینده حذف کند.عباس، معلم 36 ساله زنجانی که ماهانه 24 میلیون 
ریال )معادل حدود 525 دلار( حقوق می گیرد، بر اســاس استانداردهای ایران 
فقیر محسوب نمی شود، اما با وجود اینکه همسرش هم پرستار است، به سختی 
از عهده تامین مخارج زندگی بر می آید. میزان درآمدها در طی یک دهه گذشته 

متناسب با نرخ تورم تقریبا 20 درصدی افزایش نیافته است.
عباس می گوید، او به جمع معترضان نمی پیوندد اما خودش را جزو ایرانیانی 
محســوب می کند که احساس می کنند فراموش شده اند. بر اساس تحقیقی که 
ماه گذشــته توسط موسسه کانادایی ایران پل به سفارش دانشگاه مریلند انجام 
گفت، بیش از دو ســوم مردم ایران وضعیت اقتصادی کشور را تا حدی یا خیلی 

بد می دانند. دو سال پیش این رقم 49 درصد بود.
رقبای سیاسی روحانی با این ایده دولت مخالفند که وضعیت اقتصادی کشور 
می توانــد با اتکا با قدرت هــای خارجی بهبود یابد. آنها اغلب اقتصاد مقاومتی را 
ترجیح می دهند که به معنای اتکا به منابع داخلی و مقاوم ساختن کشور در برابر 
دشمنان است.به گفته عباس، شهر محل تولد او هیچ منفعتی از خون جدیدی که 
سرمایه گذاری خارجی و گردشگری به اقتصاد کشور تزریق می کند نبرده است.

بلومبرگ گزارش داد

ناکامی دولت روحانی 
در اجرای سیاست درهای باز اقتصاد

در صورت تصویب مجوز ترخیص خودروهای 
در گمرک مانده زمینه برای ایجاد انحصار و رانت 
برای افرادی که در زمان بسته بودن سایت ثبت 
سفارش اقدام به وارد کردن خودرو به گمرکات 

کرده بودند، ایجاد می شود. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم، طی هفته های اخیر 
پیگیری وزارت صنعت برای تعیین تکلیف خودروهای 
در گمرک مانده به یکی از مباحث مورد توجه رسانه ها 
بدل گشــت. بعد از مصوبه هیئت وزیران در اواسط 
دی ماه ســال جاری و باز شدن سایت ثبت سفارش 
خودرو و بعــد از نامه نگاری وزیــر اقتصاد با رئیس 
گمرک مشخص شد چندین هزار خودرو بدون ثبت 
سفارش در گمرکات مختلف دپو شده است. آن زمان 
کرباسیان از معاون خود در گمرک درخصوص 5300 
خودروی دپو شده پرسیده بود. آیا این خودروها بدون 
ثبت سفارش وارد )گمرک( شده  و یا ثبت سفارش 

آنها منقضی شده است.

با مشــخص شــدن تعداد بالای خودروهای در 
گمرک مانده، وزارت صنعت و سازمان توسعه تجارت 
تــلاش کردند به نحوی مشــکل واردات قطعی این 
خودروها بعد از گشایش سایت ثبت سفارش برطرف 
شــود. این در حالی بود کــه بعضا ارزش و مدل این 
خودروها با ضوابط واردات خودرو که از سوی هیئت 

دولت تصویب شده بود هماهنگی نداشت.
به عنوان مثال برخی از این خودروها با مدل های 
2015 و 2016 بــه گمــرک وارد شــده بودند و با 
توجــه به اینکه فقط واردات خــودرو با تاریخ تولید 
یک ســال قبل مجاز است، امکان واردات آنها وجود 
نداشــت. از ســوی دیگر بر اســاس مصوبه هیئت 
دولــت امــکان واردات خودروها بــا ارزش بیش از 
40 هــزار دلار وجود ندارد امــا برخی خودروهایی 
که بــدون ثبت ســفارش به گمرکات وارد شــده 
 بودنــد، ارزش هایی بالاتر از این حــد نصاب دارند.

 در نهایت بعد از نامه نگاری انجام شده از سوی سازمان 

توســعه تجارت و وزارت صنعت برای ترخیص این 
خودروها، رئیس کل گمرک ایران در نامه ای به رئیس 
سازمان توسعه تجارت تاکید کرد برای ترخیص این 
خودروها و انجام فرایند ثبت سفارش آنها باید مصوبه 

هیئت دولت وجود داشته باشد.
این در حالی است که رسانه ها اخیرا پیش نویسی 
از مصوبــه هیئت دولت دربــاره ترخیص خودرو را 
منتشــر کردند که پای آن امضای سه تن از مقامات 
ارشــد  نیز دیده می شــود. در صــورت صحت این 
پیش نویس  ســوالی که در اینجا مطرح شــده این 
اســت که در حالی که هنوز سرنوشــت ابهامات در 
خصوص تخلفات روی داده درباره ثبت سفارش )در 
زمان مسدود بودن سایت( بر طرف نشده چگونه قرار 
است امکان ترخیص این خودروها فراهم شود.از سوی 
دیگر برخی از این خودروها ارزشی بالاتر از 40 هزار 
دلار دارند و در صورت اعطای مجوز ترخیص به این 
خودروها مشخص یک رانت کلان برای واردکنندگان 

انها ایجاد می شود. چرا که با ممنوعیت واردات و ثبت 
ســفارش این خودروها عملا وارد کننده ای که بدون 
ثبت ســفارش خودرو را به گمرکات وارد کرده است 
 می تواند از فضای انحصاری ایجاد شده منتفع شود.

از ســوی دیگــر در حالی که چندی قبــل یکی از 
انجمن های فعال در زمینه واردات خودرو  انتشــار 
اسامی شرکت هایی که با تبعیض واردات انجام داده 
بودند را مطرح کرده بود، هنوز توضیح مشخصی در 

مورد این تخلف ها ارائه نشده است.
حالا به نظر می رسد  در صورت تصویب ترخیص 
ایــن خودروها از گمرک آن هم با مصوبه آتی هیئت 
دولت زمینه برای ایجاد انحصار و استفاده از رانت برای 
افرادی که در زمان بسته بودن سایت ثبت سفارش 
اقــدام به وارد کردن خودرو به گمرکات کرده بودند، 
ایجاد می شود. به همین دلیل پیشنهاد می شود دولت 
محتــرم در خصوص جلوگیری از این رانت اقدامات 

لازم را مد نظر قرار دهد.

خبرگزاری تسنیم مطرح کرد

لقمه چرب دولت برای واردکنندگان خاص خودرو
یک عضو انجمن نساجی گفت: طی یکسال اخیر 2/5 میلیارد دلار 
واردات محصولات نساجی از ترکیه به ایران صورت گرفت، اما صادرات 

ایران به ترکیه تنها 37 میلیون دلار بود.
احد کرمانی در گفت  وگو با خبرگزاری فارس با اشــاره به جلســه فعالان 
صنعت نســاجی با معاونین وزارت صنعت و برخی نمایندگان مجلس، اظهار 
کرد: در این جلســه مشکلات صنعت نســاجی مطرح شد و پیشنهاد کاهش 
شش واحدی  مالیات بر ارزش افزوده و اعمال مالیات سه درصدی برای صنعت 

نساجی مورد تأکید قرار گرفت.
وی افزود: البته این موضوع برای نهایی شدن باید به تأیید دولت و شورای 
نگهبان برسد که در صورت عملی شدن آن شاهد پایین آمدن زیان های مالی 

ایجاد شده در واحدهای نساجی خواهیم بود.
این عضو انجمن نســاجی با بیان اینکه  جلسه فعالان صنعت نساجی با 
مسئولان حدود پنج ماه پیش نیز برگزار شد، گفت: در آن جلسه، اعمال تعرفه 
صفر برای واردات پنبه مورد تأکید قرار گرفت ولی با گذشت زمان شاهد رشد 
25 درصــدی قیمت دلار بودیم و در عین حال، قیمت پنبه نیز افزایش یافت 
که در این وضعیت حتی اعمال تعرفه صفر برای واردات پنبه نیز کمک کننده 

نخواهد بود.
کرمانی درخصوص وضعیت بازار شب عید فعالان صنعت نساجی بیان کرد: 
وضعیت بازار از سال گذشته نیز بدتر شده و هم آکنون 30 تا 35 درصد ظرفیت 
واحدهای نساجی فعال است در حالی که سال گذشته این موقع شاهد فعالیت 

45 درصد ظرفیت صنعت بودیم.
وی با بیان اینکه دلیل اصلی تشدید رکود در صنعت نساجی، اوضاع نامناسب 
اقتصادی مردم اســت و البته قاچاق نیز همچنان وجود دارد،  اضافه کرد: در 
عین حال شــاهد اعمال تعرفه ترجیحی واردات محصولات نساجی از ترکیه 
نیز بودیم که با اجرایی شدن این قرارداد طی یکسال اخیر 2/5  میلیارد دلار 
واردات محصولات نســاجی از ترکیه به ایران صورت گرفت، اما صادرات ایران 

به ترکیه تنها 37 میلیون دلار بود.
به گفته عضو انجمن نســاجی، بیشتر واردات محصولات نساجی از ترکیه 
به ایران به پوشــاک اختصاص داشــته و واردات نخ های مشابه تولید داخل را 

نیز داشته ایم.

رئیس  اسبق بانک مرکزی گفت: دولت به  اشتباه و بدون توجه 
به اینکه قیمت در بازار تعیین می شود، در طول چهار سال گذشته 
با اتخاذ تصمیمات ناپخته نقدینگی کشــور را افزایش داد و این 
نقدینگی یک شبه و با یک دستور رئیس جمهور اضافه نشده است. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم،  طهماسب مظاهری در مصاحبه با یک 
برنامه رادیویی اظهار کرد: دولت به اشــتباه تصور می کند نرخ ارز را باید 
تاییــد کند اما قیمت ارز همچون هر کالایی در بازار بر اســاس عرضه و 

تقاضا باید تعیین شود. 
وی ادامه داد: دولت به اشــتباه و بدون توجه به اینکه قیمت در بازار 
تعیین می شــود، در طول چهار سال گذشته با اتخاذ تصمیمات ناپخته 
نقدینگی کشــور را افزایش داد و این نقدینگی یک شبه و با یک دستور 

رئیس جمهور اضافه نشده است.
رئیس  اسبق بانک مرکزی افزایش نقدینگی را به دلیل سیاست های 
 اشــتباه دولت دانست و افزود: پرداخت ســود موهوم توسط بانک ها به 
سپرده گذاران موجب رشد نقدینگی بوده است و این سیاستی است که 
دولت اتخاذ کرده و باعث شده نقدینگی به سمت کالاهای دیگر از جمله 

ارز سرازیر شود.
مظاهــری از ناهماهنگی در تیم اقتصــادی دولت یازدهم و دوازدهم 
سخن گفت و ادامه داد: در نهایت وزیر اقتصاد قبلی با همه علم و دانش و 
صبوری که داشت بعد از یک دوره چهار ساله کار را کنار گذاشت و امروز 

جز منتقدین دوره چهار ساله قبل است. 
وی یادآور شــد: در دولت های هشــتم و نهم رئیس دولت باور داشت 
که کارشــناس اقتصادی نیست و از تیمی که انتخاب کرد، می خواست با 
یکدیگر هماهنگ باشند و ما نیز پیشنهاد تک نرخی شدن ارز را دادیم و 
رئیس جمهور با قول اینکه تورم ایجاد نشود، کار را برعهده مبانی علم اقتصاد 
گذاشت. اما اعضای دولت دوازدهم خود را صاحب اختیار می دانند؛ ضمن 
اینکــه خود رئیس جمهور نیز عددی را بعنوان نرخ ارز اعلام می کند ولی 
اینکه با چه مبنایی ارز را زیر چهار هزار تومان می داند، مشخص نیست.

عضو انجمن نساجی خبر داد

واردات 2/5 میلیارد دلاری 
پوشاک از ترکیه

رئیس  کل اسبق بانک مرکزی: 

تصمیمات ناپخته دولت 
نقدینگی کشور را افزایش داد

رئیس دبیرخانه ستاد مشاغل خانگی با اشاره به اینکه برای 
سال جاری 12 هزار میلیارد ریال تسهیلات برای این مشاغل 
هدف گذاری شده بود گفت: شش هزار میلیارد تومان از این 

اعتبارات هنوز ابلاغ نشده است. 
به گزارش خبرگزاری مهر، مهناز امامدادی اظهار کرد: از 12 هزار 
میلیارد ریال منابع مشــاغل خانگی  شش هزار میلیارد ریال آن ابلاغ 
شده اســت و نیمی از اعتبارات هنوز ابلاغ نشده است. همچنین 10 
درصد از تسهیلات اشتغال پایدار روستایی و عشایر به مشاغل خرد و 

خانگی تخصیص یافته است.
وی با اشــاره به تسهیلات مورد نیاز مشــاغل خانگی تأکید کرد: 
تاکنون 59 هزار و 500 فقره مجوز برای مشــاغل خانگی صادر شده، 
32 هــزار و 600 پرونــده به بانک های عامل ارســال و 14 هزار فقره 

تسهیلات اعطا شده است.
رئیس دبیرخانه ســتاد مشاغل خانگی از افزایش سقف تسهیلات 
مشاغل خانگی خبر داد و یادآور شد: پیش از این سقف تسهیلات به فرد 
50 میلیون ریال بود که هم اکنون به 200 میلیون ریال رسیده است.

امامدادی با تاکید بر حرکت به ســمت مشاغل پشتیبان و کاهش 
ایجاد مشاغل به صورت مستقل ادامه داد: همچنین تسهیلات پشتیبان 

از 750 میلیون ریال به یکهزار میلیون ریال رسیده است.
رئیس ستاد دبیرخانه مشاغل خانگی با اشاره به نکات مهم و مورد 
توجه در پرداخت تســهیلات مشــاغل خانگی اظهار داشت: یکی از 
موضوعات مهم انطباق طرح ها با ظرفیت و اولویت های استان مربوطه 
است. متقاضیان باید برای ورود به بازار و داشتن توان و برنامه منسجم 
بــرای بازاریابی و فروش و اختصاص بنگاه های بزرگتر آمادگی لازم را 

داشته باشند.
وی تأکید کرد: توجه به نوع و حجم فعالیت و عدم اصرار بر پرداخت 
تسهیلات یا اعطای یکسان تسهیلات به همه متقاضیان از نکات مهم 

دیگر در پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی به شمار می رود. 
در حالی ظهر دوشــنبه نشست بررسی عملکرد مشاغل خانگی با 
حضور علی ربیعی وزیر کار برگزار شد که برخی رسانه های منتقد برای 

این نشست خبری دعوت نشدند.
خبرنگار تسنیم دلیل این اقدام غیرحرفه ای وزارت کار را از روابط 
عمومی این وزارتخانه جویا شد که در پاسخ گفتند، چون رسانه شما 
عملکرد ایــن وزارتخانه را نقد می کنــد، از برنامه های خبری حذف 
شــدید. این در حالی است که حســن روحانی رئیس جمهور بارها و 
بارها بر آزاد بودن رسانه ها در نقد تصریح و اعلام کرده که اول از نقد 

دولت شروع کنید.
امروزه بیکاری بنا بر اعتقاد خود دولت بزرگترین مشــکل کشور 
اســت که همه مردم هم بر همین باور هستند، لذا شایسته است که 
سیاست های اشتغالزایی دولت از سوی کارشناسان مورد نقد و بررسی 

قرار گیرد و نقاط قوت و ضعف آن بازگو شود.

دبیرخانه ستاد مشاغل خانگی:

نیمی از تسهیلات مشاغل خانگی 
هنوز پرداخت نشده است

یک مسئول سازمان توسعه تجارت گفت: متاسفانه 
همواره این پیش فرض در اذهان وجود دارد که ما از نظر 
تولید صادراتی کمبودی نداریم اما این پیش فرض در 

اغلب موارد مطابق با واقع نیست.
به گزارش خبرگزاری فارس، سید هادی سیدی اظهار کرد: 
در شــرایط فعلی بخش عمده ای از صادرات ما به کشورهای 
همســایه و کشورهای آسیایی است و سازمان توسعه تجارت 
متناســب با اقتضای بازارهای مختلف فعالیت های خود را در 
جهت توســعه صادرات به بازارهای مختلف و متنوع به انجام 

می رساند.

وی افزود: بــازار آفریقا و بازار اروپا هر کدام ظرفیت های 
متفاوت و متنوعی برای صادرات دارند. در سال جاری صادرات 
ما به بازار آفریقا بیش از 20 درصد افزایش پیدا کرده اســت 
و پتانســیل بالایی هــم برای افزایش های آتــی در این بازار 

وجود دارد.
سرپرست معاونت توسعه بازارهای صادراتی ادامه داد: نفوذ 
به بازار اروپا الزامات متفاوتی می طلبد که لازم است برنامه ریزی 
میان مدت و طولانی مدتی برای این بازار صورت گیرد. صادرات 
به بازار اروپا که از اســتاندارد بالایی برخوردار است و مقررات 
پیچیده ای بر آن حاکم است اقتضائات خاص خود را می طلبد.

به گفته سیدی، یکی از راه های مطمئن برای ورود به این 
بازار از طریق جذب ســرمایه گذاری خارجی از اروپا به ایران 
اســت. در حال حاضر بخش مهمی از صــادرات به بازارهای 
پیشــرفته از محل سرمایه گذاری های مستقیم خارجی انجام 
گرفته توســط فعالین اقتصادی این کشــورها در کشورهای 

دیگر صورت می گیرد.
وی با  اشاره به اینکه در سال 2017 ویتنام 72 درصد از 
صادرات خود را مرهون سرمایه گذاری های مستقیم خارجی 
بوده اســت، بیان کرد: حتی صادرات چین نیز تا حد زیادی 
به سرمایه گذاری خارجی وابســته است. در برخی سال ها تا 

50 درصد صادرات چین از پروژه های سرمایه گذاری مستقیم 
خارجی ناشی شده است. 

این مسئول سازمان توسعه تجارت گفت: متاسفانه همواره 
این پیش فرض در اذهان وجود دارد که ما از نظر تولید صادراتی 
کمبودی نداریم اما صادرات شکل نمی گیرد. این پیش فرض 

در اغلب موارد مطابق با واقع نیست.
سیدی اضافه کرد: اگر تولید مناسب برای صادرات وجود 
داشته باشــد، صادرات قابل شکل گیری است اما اگر فقدان 
تولید صادراتی داشــته باشیم قطعاً بسیاری از اهداف توسعه 

صادراتی قابل تحقق نیست. 

یک مسئول سازمان توسعه تجارت:

کمبودهایی در تولید محصول صادراتی داریم

ســازمان حمایت در اطلاعیه ای اعلام کرد: 
افزایش قیمت لبنیات غیرقانونی است و متخلفان، 
نباید پرونده تعزیراتی خود را با تداوم این نرخ ها، 

سنگین تر کنند. 
به گــزارش خبرگــزاری مهر، ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: متعاقب افزایش غیر قانونی محصولات پر مصرف 
لبنی )شــیر، ماســت و پنیر( توسط برخی واحدهای 
تولیدی طی هفته های گذشته و اقدامات نظارتی این 
سازمان که نهایتاً با همراهی و تعامل خوب اغلب واحدها 

منجر به برگشت قیمت ها شد.

در این اطلاعیه افزوده شــده است: از هموطنان 
بــه عنوان بازوان تأثیرگذار اجتماعی در حوزه نظارت 
بر بازار، خواهشــمند است ضمن تهیه و خرید کالا از 
واحدهای قانون مدار و مشــتری محور و معتبر که در 
راســتای رعایت حقوق مصرفک کنندگان از قانون و 
مقررات تمکین نموده و قیمت های افزایشی را به حالت 
قبل برگردانده اند، با اجتناب خرید از واحدهای متخلف 
که با استمرار تخلف پرونده تعزیراتی خود را سنگین تر 
می نمایند، ضمن تشویق واحدهای لبنی صحیح العمل 
و ترغیب و تشویق این واحدها متقابلًا هرگونه تخلف 

را به سامانه 124 گزارش نمایید.

معــاون بازرگانی وزیر جهاد کشــاورزی از 
واردات روزانه 200 تن تخم مرغ و عرضه به قیمت 
شانه ای 12 هزار و 600 تومان برای مصرف کننده 

خبر داد.
به گزارش خبرگزاری فارس، علی اکبر مهرفرد گفت: 
برای کاهش قیمت تخم مرغ تاکنون 180 تن تخم مرغ 
ارزان وارداتی در تهران و سایر شهرهای کشور عرضه 

شده است.
وی ادامه داد: تخم مرغ به نرخ شــانه ای 12 هزار و 
600 تومان برای مصرف کننده عرضه می شــود که در 
تهران در میادین میوه و تره بار و فروشگاه های زنجیره ای 

و در استان ها در شبکه های تنظیم بازار عرضه می شود.
معاون بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی افزود: روزانه 
200 تــن تخم مرغ برای کاهش قیمت وارد کشــور 

می شود.
مهرفرد همچنین درباره راهکار این وزارتخانه برای 
تنظیم بازار گوشــت مرغ گفت: مرغ منجمد به قیمت 
کیلویــی 6 هزار و 200 تومان و گوشــت مرغ گرم به 

قیمت 7 هزار و 400 تومان عرضه می شود.
وی تاکیــد کرد: همچنیــن برای تنظیــم بازار 
 گوشــت قرمز، گوشــت گوســفند هم وارد کشــور

 می شود.

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
با  اشاره به اینکه دولت برای بازآفرینی بافت های 
فرســوده 230 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته 
است، اعلام کرد: برای سرعت دادن به این طرح، 
مالکان خرد به مشارکت در ساخت تشویق شوند.

سیدکمال الدین شهریاری در یک برنامه تلویزیونی 
اظهار کرد: در طول 10 سالی که بازآفرینی شهری باید 
در 2700 محله و 543 روستا و شهر اتفاق بیفتد، مبلغ 
230 هزار میلیارد تومان در نظر گرفته شده و قرار است 

سالانه 270 محله مورد بازآفرینی قرار بگیرد.
وی افزود: با توجه به بودجه در نظر گرفته شده، در 
ســال اول 23 هزار میلیارد تومان در بودجه پیش بینی 

شــده که تلاش می کنیم نزدیک به این رقم در بودجه 
نهایی دســت یابیم.این عضو کمیسیون عمران مجلس 
ادامه داد: آنچه که وظیفه دولت اســت بیشتر در زمینه 
زیرساخت ها و خدمات و نیز بخش یارانه ای است که به 
بانک ها داده می شــود تا نرخ ســود و تسهیلات کاهش 
یابد. در تلاش هستیم تا دستگاه هایی که زیرساختها را 
ارائه می دهند بیایند و از اعتبارات داخلی خود برای ارائه 
خدمات مشارکت کنند.به گفته شــهریاری، بافت های 
ناکارآمد شهری که بافت فرسوده و نیز سکونت گاه های 
اطراف شهری را شامل می شود، بافت فرسوده ناپایداری 
بنا و به دنبال آن ناایمنی، کوچه های باریک و نفوذ ناپذیر، 
ریزدانگی قطعات، کمبود خدمات را شامل می شود ازاین 

رو در بسته بازآفرینی شهری در تلاشیم تا با یک برنامه 
کالبدی و با پیوســت اجتماعی این محله ها را نوسازی 
کنیم.به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، وی 
اضافه کرد: از جمله کارها این است که ریزدانگی و قطعات 
کوچک را تجمیع کرد، معابر گشاده شود تا ماشین های 
امدادی و خدماتی به راحتی عبور و مرور کنند تا معضلات 

اجتماعی این مناطق به حداقل برسد. 
این عضو کمیســیون عمران مجلس گفت: در این 
بافت های فرسوده بیشتر خانوارهای فردی و مرد ها زندگی 
می کنند نه خانواده. در این محله ها جرم و فســاد رشد 
چشمگیری می یابد و با این سلسله از بازسازی ها معضلات 
به حداقل می رسد و با اجرای این طرح تعلق خاطر افزایش 

و آلودگی های زیست محیطی نیز کاهش می باید.
وی افــزود: مدیریت این طرح مهم تــر از منابع آن 
اســت اگر بتوانیم مالکان خرد را به مشارکت در ساخت 
تشویق کنیم این طرح با سرعت بیشتری اصلاح می شود، 
بنابراین بانک ها با ارائه تسهیلات تشویقی می توانند بسیار 

موثر باشند.
عضو کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه 20 درصد 
از مساحت شهری ما در بافت فرسوده و بیش از 30 درصد 
از مــردم نیز در این بافت ها زندگی می کنند، بیان کرد: 
دولت باید مدیریت کلان این طرح را بدســت گیرد و با 
ارائه مزیت های نســبی در این مناطق سرمایه گذاران را 

برای سرمایه گذاری در این مناطق ترغیب کند.

سازمان حمایت از مصرف کنندگان:

افزایش قیمت لبنیات غیرقانونی است
معاون بازرگانی وزیر جهاد کشاورزی خبر داد

عرضه تخم مرغ شانه ای 12 هزار و 600 تومان

عضو کمیسیون عمران مجلس:

احیای بافت های فرسوده با مشارکت مالکان خرد سرعت می گیرد
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